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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2022-0177710)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Udeservering ved restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn

Ejeren af restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn orienterede om ønsket om en udeservering i kajzonen
foran skibet. I forvejen havde han sendt lokaludvalget sin redegørelse om sagen, som også blev
omdelt til lokaludvalget i lokaludvalgets møde. Se bilaget.

Han gav bl.a. udtryk for,

at restaurantskibet konkurrerer med andre og at udeserveringen er nødt til at være der
at udsagn fra Gammelholm Beboerforening om restaurantskibets baggrund for at ligge i Nyhavn
og restaurantskibets situation ikke var helt korrekte
at restaurantskibet havde fået udeserveringstilladelse for en måned siden
at restaurantskibet er en spiserestaurant, hvorfor omgivelserne kan være sikre på, at der er
nattero
at han i sommeren 2020 bortforpagtede restaurantskibet til professionelle
at restauranten var i dvale under og efter coronakrisen
at andre har søgt om udeserveringstilladelse i kajzonen mellem Nyhavnsbroen og
Inderhavnen
at der på uudnyttede flader i området, hvor restaurantskibet ligger, samler sig affald og
henkastede cykler
at der i området bør sættes en bænk op, ligesom der bør være cykelstativer

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at området ikke mangler restauranter.
Sally Mountfield svarede, at Nyhavn er ude af balance. Der er for lidt plads og for mange
restauranter. Man skal bevare miljøet i Nyhavn.

 

Kanalrundfarter

En repræsentant for Strømma orienterede om baggrunden for, at firmaet i øjeblikket kun har én
el-båd, og oplyste, at man nu har en aftale med By & Havn om elektrificering af alle firmaets både.

 

Vendersgade
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En repræsentant for gårdlaugene ved Vendersgade oplyste, at baggrunden for, at de har aflyst den
planlagte indvielse af Vendersgade den 25. juni 2022, er, at entreprenøren ikke vil deltage og fordi
der ikke er kommunikation med ledelsen af Vendersgade-projektet. Gårdlaugene har ønsket at
samarbejde med projektledelsen om ændringer i projektet, fordi forudsætningerne for projektet har
ændret sig, siden det blev vedtaget i 2017.

Han foreslog lokaludvalget et samarbejde om en proces, der skal tilgodese beboerne og som knytter
an til Arkitekturåret 2023. Han omdelte et papir om sagen. Se bilaget.

Bent Lohmann svarede, at lokaludvalget gerne samarbejder om noget sådant, og at han vil spørge
Teknik- og Miljøforvaltningen om baggrunden for det, som gårdlaugene oplever som manglende
kommunikation.

 

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste,

at Miljøpunktet har et arrangement den 30. juni 2022, hvor man kan få sin cykel gjort klar til
Tour de København den 2. juli 2022.
at Miljøpunktet har et nyhedsbrev, som man kan abonnere på.

Bilag
1. Nyt bilag: Udeservering ved restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn
2. Nyt Bilag: Vendersgade - Eftertanker
2.1. Vendersgade - Vores nye grønne cykelgade Vendersgade
2.2. Vendersgade - Konkrete justeringsforslag Vendersgade
2.3. Nyt bilag: Vendersgade - Den Grønne Cykelgade og de levende byrum
2.4. Vendersgade - Alt det vi har til fælles
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0177888)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af de seneste lokaludvalgsmøder og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 10. marts 2022.
2. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det konstituerende møde i lokaludvalget den 7.

april 2022.
3. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære møde i lokaludvalget den 7. april

2022.
4. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære møde i lokaludvalget den 5. maj

2022.
5. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referaterne af lokaludvalgsmøderne den 10. marts 7. april og 5. maj 
2022. Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 10. marts
2022.

2. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af det konstituerende møde i
lokaludvalget den 7. april 2022.

3. Lokaludvalget godkendte en præcisering fra Lean Milo til punkt T1 "Genbrugspladsen i
Nyboder" i referatet af det ordinære møde i lokaludvalget den 7. april 2022: Lokaludvalget
skal ikke kontakte beboerne i boligerne, som forsvaret administrerer, om sagen. Derudover
havde lokaludvalget ingen bemærkninger til referatet af det ordinære møde i lokaludvalget
den 7. april 2022.

4. Lokaludvalget godkendte en præcisering fra Kjeld A. Larsen til punkt 3 "Bredgade" i referatet
af lokaludvalgets møde den 5. maj 2022: Lokaludvalget skal se på principper for anlæg af
cykelstier i Indre By og herunder invitere Teknik- og Miljøforvaltningen til møde om dette
tema. 

Lokaludvalget godkendte følgende protokolbemærkning fra Gunna Starck til Punkt 10
"Byens Sjæl" i referatet af lokaludvalgets møde den 5. maj 2022: "Jeg pointerede, at byens
sjæl handler om meget mere end bygninger: atmosfære, livet mellem husene, træer,
indretning af pladser og offentlige rum osv."

Derudover havde lokaludvalget ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den
5. maj 2022.

5. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden med sagen "Lille Kongensgade"
sidst i det aktuelle møde.

6. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelse.

7. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
14. Idrætsmilliarden
18. Ladere til el-biler
20. Puljeansøgninger, juni 2022
21. Lokaludvalgets mødeplan for 2023
23. Nyt budget for lokaludvalgets 2022-pulje
24. Henvendelser til lokaludvalget, juni 2022.
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Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 10. marts 2022 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets konstituerende møde den 7. april 2022 (ikke på papir)
3. Referat af lokaludvalgets ordinære møde den 7. april 2022 (ikke på papir)
3.1. Referat af lokaludvalgets ordinære møde den 7. april 2022, tillægsdagsordenen (ikke på papir)
4. Referat af lokaludvalgets møde den 5. maj 2022 (ikke på papir)
4.1. Referat af lokaludvalgets møde den 5. maj 2022, tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Fremtidens Palads (2022-0181607)

Indre By Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering om Fremtidens Palads-projektet og den videre
proces i sagen til efterretning. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en mundtlig orientering om Fremtidens Palads-projektet og den
videre proces i sagen til efterretning. En repræsentant for Nordisk Film Cinemas samt
medarbejdere fra Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen orienterer.

Problemstilling

Nordisk Film Cinemas har anmodet kommunen om en lokalplan med kommuneplantillæg, der
muliggør en udvikling af Palads-grunden. Nordisk Film Cinemas ønsker at gennemføre en fornyelse
af Palads Biograf og vil på baggrund af en borgerinddragelsesproces udvikle flere scenarier for,
hvordan fremtidens Palads kan se ud, og i hvilken udstrækning facaden kan bevares.

Foruden biograf ønsker Nordisk Film Cinemas, at projektet kommer til at rumme kontorer,
udadvendte funktioner i stueetagen og evt. kultur og funktioner med offentlig adgang.

Nordisk Film Cinemas ønsker mulighed for byggeri i op til 40 meters højde samt mulighed for samlet
set op til 19.000 etagemeter byggeri på grunden. Palads Teateret indeholder i dag 4.247 etagemeter,
og kommuneplanrammen tillader byggeri i op til 24 meters højde.

Løsning

I mødet den 9. juni 2022 orienterer en repræsentant for Nordisk Film Cinemas samt medarbejdere fra
Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen lokaludvalget om projektet og om den videre
proces. Der afsættes op til 45 minutter til orienteringen samt spørgsmål og svar.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 9. juni 2022 skal lokaludvalget beslutte
et høringssvar om kommuneplantillæg for Palads-grunden.

Bilag

1. Link til Fremtidens Palads-hjemmesiden: 

https://fremtidenspalads.dk/

 

2. Link til den forudgående offentlighed på Bliv Hørt-portalen om kommuneplantillæg for
Palads-grunden: 

https://blivhoert.kk.dk/hoering/palads-grunden

Beslutning
Punkt 3 og 4 på dagsordenen blev behandlet samlet.

 

1. Repræsentanter for Nordisk Film Cinemas, Økonomiforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen orienterede mundtligt om Fremtidens Palads-projektet og den videre proces i
sagen. Lokaludvalget tog orienteringen til efterretning.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sven Perdrup om, at lokaludvalget foreslår, at der
afholdes en international arkitektkonkurrence, hvis der skal udvikles flere scenarier for, hvordan
fremtidens Palads-bygning kan se ud.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at 1. og 2. dot i afsnittet
"Bemyndigelse" formuleres:

"Formanden vil i høringssvaret nævne,
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal den ikke skal være højere end nu
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal det være nedad og ind under Axeltorv,
eftersom der ikke er behov for vinduer i biografer"

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Økonomiforvaltningen om
Palads-bygningen, som tager udgangspunkt i medlemsforslaget fra Jep Loft, der ses i
løsningsafsnittet, og hvori det nævnes

 at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal den ikke skal være højere end nu
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal det være nedad og ind under Axeltorv, eftersom
der ikke er behov for vinduer i biografer
at der skal arbejdes med udviklingen af området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage
som en samlet pladsdannelse
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at lokaludvalget foreslår, at der afholdes en international arkitektkonkurrence, hvis der skal
udvikles flere scenarier for, hvordan fremtidens Palads-bygning kan se ud
at lokaludvalget aktivt vil arbejde med borgerdialog og inddragelse omkring Palads og
området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage.
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Høringssvar om Palads-bygningen (2022-0181720)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at sende et høringssvar til Økonomiforvaltningen
om Palads-bygningen, hvori det bl.a. nævnes, at Palads-bygningen ikke skal være højere end nu og
at den skal udvides nedad og ind under Axeltorv.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Økonomiforvaltningen
om Palads-bygningen, som tager udgangspunkt i et medlemsforslag fra Jep Loft (se
løsningsafsnittet) og hvori det nævnes,

at Palads-bygningen ikke skal være højere end nu
at Palads-bygningen skal udvides nedad og ind under Axeltorv, eftersom der ikke er behov for
vinduer i biografer.
At der skal arbejdes med udviklingen af området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage
som en samlet pladsdannelse
at lokaludvalget aktivt vil arbejde med borgerdialog og inddragelse omkring Palads og
området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage.

Problemstilling

Økonomiforvaltningen har via Bliv Hørt-portalen indkaldt forslag og ideer til udvikling af
Palads-grunden i en forudgående høring fra den 25. maj til den 22. juni 2022. Høringen sker, da
Nordisk Film Cinemas har henvendt sig til kommunen med ønske om at forny Palads Biograf og
udvikle Palads-grunden.

I planprocessen ser Københavns Kommune følgende overordnede hovedspørgsmål, som kommunen
ønsker idéer og kommentarer til:

Hvordan kan Palads Teateret udvikles, så bygningens udtryk videreføres i større eller mindre
omfang, samtidig med der skabes plads til en moderne og tidssvarende biograf og til nye
funktioner, som eksempelvis kontorer, butikker, caféer eller kultur?

Hvad skal der særligt tages højde for, hvis der tillades et byggeri på op til 40 meter på Palads -
grunden, samtidig med at Palads Teaterets eksisterende bygning indgår helt eller delvist i
nybyggeriet?
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Hvad skal der være særlig opmærksomhed på, hvis Palads-grunden udvikles uden yderligere
bilparkeringspladser, end hvad der kræves til handicapparkering samt af- og påsætning?

Løsning

Holdninger til sagen

Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck har skrevet til sekretariatet:

"Det står og falder med i hvilket omfang, der tænkes i kr. og ører.

De gamle tanker, om at flytte biblioteket der hen, var gode, og så bør det kombineres med noget á la
KU:BE på Frederiksberg dvs indendørs legeplads, bibliotek, Børnefilmklub, biograf, mødelokaler, et
ordentligt folkekøkken osv. En enkelt hal til boldspil, trampolin, dans og den slags bør der også være.

Hvis man kunne få biblioteket derned, kunne Middelalderbyen endelig få en lokal folkeskole i
Krystalgade."

Forslag til høringssvar

Lokaludvalgsmedlem Jep Loft foreslår, at lokaludvalget sender følgende høringssvar:

"Man kunne få den tanke, at det ikke så meget handler om biografdrift som om ejendomsspekulation.
I det påtænkte byggeri vil biograferne kun udgøre en beskeden andel.

Egmont/Nordisk Film har spurgt biografgængere, hvad de er utilfredse med i den nuværende biograf.
Hvis man spurgte folk, der havde været i Det Kongelige Teaters Gamle Scene, ville man få de
samme svar om manglende komfort o.s.v. Men derfor river man ikke teatret ned. Paladsteatret er
også en historisk bygning med en atmosfære, som man bør udnytte  ikke ødelægge. Den er
flagskibet blandt biograferne, ligesom Gamle Scene er flagskibet blandt teatrene.

Nye biografer vil alligevel være teknologisk forældede om 20 år.

Man kunne vælge, om det skal være en biograf for unge eller mere modne, og så reducere antallet af
sale fra 12 til 6. Så kan man få plads til de større sale, som man ønsker, i den eksisterende bygning.
Det modne publikum er åbenbart godt tilfreds med gamle biografer som Grand og Dagmar.

Egmont ødelagde et helt bykvarter omkring Møntergade, Pilestræde og Landemærket i 1960 erne og
70 erne. Bygningerne i Pilestræde har været udlejet, siden de blev bygget. Egmont havde ikke brug
for bygningerne selv. Hvis man fortsætter ødelæggelserne, vil det skade Egmonts omdømme.

Man kunne bygge en stor, ny biograf på Vestegnen. Der er bedre plads. Når Egmont hellere vil have
én i Indre By, er det på grund af bymiljøet. Det bidrager til oplevelsen. Hvis man river ned og bygger
et moderne hus, ødelægger man det bymiljø, som tiltrækker publikum.

Københavns Kommune har en klimapolitik. Det strider mod den at nedrive bygninger i stedet for at
renovere dem. Indre By har et fint bymiljø. De ældre huse skal ikke nedrives. Hvis man er utilfreds
med sit hus, kan man sælge det og bygge et nyt et andet sted."
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Bemyndigelse

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at indsende et høringssvar, der tager udgangspunkt i
forslaget fra Jep Loft, men som indeholder de bemærkninger, som lokaludvalgets medlemmer måtte
komme med om sagen i mødet den 9. juni 2022.

Formanden vil i høringssvaret nævne,

at Palads-bygningen ikke skal være højere end nu
at Palads-bygningen skal udvides nedad og ind under Axeltorv, eftersom der ikke er behov for
vinduer i biografer.
At der skal arbejdes med udviklingen af området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage
som en samlet pladsdannelse

at lokaludvalget aktivt vil arbejde med borgerdialog og inddragelse omkring Palads og
området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Høringssvaret lægges på Bliv Hørt-portalen.

Beslutning
Punkt 3 og 4 på dagsordenen blev behandlet samlet.

 

1. Repræsentanter for Nordisk Film Cinemas, Økonomiforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen orienterede mundtligt om Fremtidens Palads-projektet og den videre proces i
sagen. Lokaludvalget tog orienteringen til efterretning.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sven Perdrup om, at lokaludvalget foreslår, at der
afholdes en international arkitektkonkurrence, hvis der skal udvikles flere scenarier for, hvordan
fremtidens Palads-bygning kan se ud.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at 1. og 2. dot i afsnittet
"Bemyndigelse" formuleres:

"Formanden vil i høringssvaret nævne,
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal den ikke skal være højere end nu
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal det være nedad og ind under Axeltorv,
eftersom der ikke er behov for vinduer i biografer"
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Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Økonomiforvaltningen om
Palads-bygningen, som tager udgangspunkt i medlemsforslaget fra Jep Loft, der ses i
løsningsafsnittet, og hvori det nævnes

at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal den ikke skal være højere end nu
at hvis Palads-bygningen skal udvides, skal det være nedad og ind under Axeltorv, eftersom
der ikke er behov for vinduer i biografer
at der skal arbejdes med udviklingen af området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage
som en samlet pladsdannelse
at lokaludvalget foreslår, at der afholdes en international arkitektkonkurrence, hvis der skal
udvikles flere scenarier for, hvordan fremtidens Palads-bygning kan se ud
at lokaludvalget aktivt vil arbejde med borgerdialog og inddragelse omkring Palads og
området Studiestræde, Axeltorv og Vesterbro Passage.

Bilag
1. Forudgående offentlighed om kommuneplantillæg for Palads-grunden
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om broanlæg i Børsgraven og Nyhavn (2022-0161312)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om broanlæg i
Børsgraven og Nyhavn mm. til eldrevne kanalrundfarter.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om broanlæg
i Børsgraven og Nyhavn mm., der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at skrive til By & Havn om kanalrundfarter
med dieselmotorer, jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget en ansøgning fra bus- og bådoperatøren Tourism Group
International. Der ansøges om broanlæg til eldrevne kanalfartsbåde med billethus i Børsgraven og i
Nyhavn. Materialet indeholder også busholdeplads på Havnegade og ruteplaner for sejlads i
Københavns Havn.

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om et høringssvar senest den 1. juli 2022. 

 

Løsning

Holdninger til sagen

I bilaget ses

Byudviklingsgruppens behandling af sagen.
Mails fra borgere om sagen.
Facebook-kommentarer om sagen.

Lokaludvalgsmedlem Gunna Starck har skrevet til sekretariatet:

"Jeg kan ikke rigtig gennemskue, om det er et enkelt nyt selskab, det drejer sig om, således at de
eksisterende forurenende både fortsætter.
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Det bør være et krav, at alle både sejler på el og har høretelefoner. Ligeledes bør billetkontor med
den medfølgende trafik af busser og forvirrede gående og cyklister i Nyhavn flyttes ned ved
Diamanten, hvor der er plads og ikke sker så meget. Ved godt, at der er kommet nye billethuse i
Nyhavn, men de kan nemt flyttes og de passer på ingen måde ind i det hårdt belastede historiske
miljø."

 

Forslag til høringssvar

Formanden foreslår, at lokaludvalget svarer Teknik- og Miljøforvaltningen med kopi til Teknik- og
Miljøudvalget, Økonomiudvalget og Wonderful Copenhagen:

"Med henvisning til Teknik- og Miljøforvaltningens mail den 5. maj 2022 med anmodning om et
høringssvar om en ansøgning om broanlæg til eldrevne kanalfartsbåde med billethus i Børsgraven og
i Nyhavn, busholdeplads på Havnegade:

Nyhavn

Overordnet mener Indre By Lokaludvalg, at alle kanalrundfarter skal ud af Nyhavn. Der skal i stedet
etableres broer for kanalrundfarterne for enden af Nyhavn ved udmundingen i Inderhavnen.

Lokaludvalget kan derfor ikke støtte ønsket fra Tourism Group International om et broanlæg i
Nyhavn.

 

Børsgraven

Overordnet mener lokaludvalget, at Havnegade foran Nationalbanken skal være det centrale
stoppested for kanalrundfarterne i stedet for Nyhavn. Lokaludvalget støtter derfor ønsket fra Tourism
Group International om et broanlæg i Børsgraven.

 

Busholdeplads i Havnegade

Overordnet mener lokaludvalget, at turistbustrafikken og hop on/hop off-bustrafikken i Indre By skal
begrænses til et minimum og helst udfases.

Men så længe dette ikke sker, mener lokaludvalget, at det er fornuftigt at placere en busholdeplads i
Havnegade for turistbustrafik og hop on/hop off-bustrafik med kobling til kanalrundfarter. Det må så
ske på bekostning af parkeringspladser.

 

Antallet af kanalrundfarter og turistbusser til kanalrundfarterne
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Lokaludvalget beder teknik- og miljøborgmesteren og overborgmesteren om at kontakte firmaerne
bag kanalrundfarterne og hop on/hop off-busserne med henblik på en dialog om at få tilpasset 
antallet af kanalrundfartsbåde og hop on/hop off-busser til antallet af passagerer, idet bådene og
busserne, især dem der sejler eller kører på diesel, er en belastning for omgivelserne og sjældent er
fyldt op. 

Dialogen skal også angå kanalrundfarternes brug af højtalere til at informere turisterne i bådene. Det
er en gene for omgivelserne. Turisterne kan udstyres med høretelefoner.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Kanalrundfarter på diesel

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at spørge By & Havn om årsagen til, at man
ikke vil forbyde kanalrundfartfirmaerne at benytte dieselfartøjer, idet By & Havn må være vidende om,
at de sejler rundt i Københavns miljøzone og er en væsentlig kilde til luftforureningen i bl.a. Indre By.
Formanden vil også spørge om, hvorvidt By & Havn vil stille krav om, at kanalrundfarter med
dieselmotorer skal overholde tomgangsreglerne, der gælder for køretøjer på land.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget har den 8. juni 2022 møde med Wonderful Copenhagen, Økonomiforvaltningen og
Teknik- og Miljøforvaltningen om turismen i Indre By. I lokaludvalgets møde den 9. juni 2022
orienterer formanden om resultatet af mødet.

Formandskabet er så småt i gang med at planlægge et borgermøde om turismen i Indre By, som
holdes den 30. august 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at der skal en bemærkning med i
høringssvaret om, at der ikke er plads i Nyhavn til kanalrundfarterne.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at der skal et forslag med i
høringssvaret om, at kanalrundfarterne samarbejder om at sejle med en frekvens, der passer til
antallet af passagerer.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at der skal et forslag med i
høringssvaret om, at kanalrundfarterne tilbyder forskellige kulturbaserede sejladser.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck og Mads Aarup om, at der skal et
forslag med i høringssvaret om at etablere et stoppested for kanalrundfarterne i området
mellem Den Sorte Diamant og Knippelsbro.

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om broanlæg i
Børsgraven og Nyhavn mm., der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

2. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Christian Ege Jørgensen om, at i brevet til By &
Havn gør formanden opmærksom på, at lokaludvalget ønsker, at alle kanalrundfarter sejler på
el, og at han spørger om, hvorfor de ikke gør det.

Indre By Lokaludvalg bemyndigede formanden til at skrive til By & Havn om kanalrundfarter
med dieselmotorer, jf. løsningsafsnittet og jf. det tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Ansøgning til Teknik- og Miljøforvaltningen: Tourism Group Int.'s prospekt for klimavenlige
kanalrundfarter
2. Bemærkninger fra lokaludvalgets byudviklingsgruppe
3. Borgerdialog: Mail- og Facebook-kommentarer
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Toldbygningen, Havnegade 44 (2022-0180885)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et brev om toldbygningen, Havnegade 44, til Teknik- og
Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at brevet om toldbygningen, Havnegade 44, der ses i
løsningsafsnittet, sendes til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Henvendelse

En borger har skrevet til lokaludvalget om byggesagen for toldbygningen, Havnegade 44. 
Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget. Forvaltningen
har endnu ikke svaret. Se borgerens brev i bilaget.

Byggesag

Bygningen er udpeget som bevaringsværdig med værdi 2.

Det fremgår af byggesagen for bygningen, som Gammelholm Beboerforening har fået aktindsigt i, at
der er søgt om tilladelse til:

Vedligeholdelse af pudset facade
Ny belysning, højtalere og terrassevarmere
Udskiftning af dug på markiser 1.sal
Nye markiser med rulleafskærmning i front
Opstilling af mobile plantekasser
Maling af udvendige døre og vinduer.

Gammelholm Beboerforening har skrevet til Teknik- og Miljøudvalget:

"Den viste opstilling af plantekasser tyder på, at ansøger forestiller sig, at det afspærrede, udendørs
serveringsområde skal være en del af det private klubmiljø. Dette kan foreningen på ingen måde
acceptere.

Havnepromenaden er et offentligt areal og et sådant område bør på ingen vis privatiseres.
Vi protesterer hermed mod placering af plantekasserne, som aflukker et område på den offentlige
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Havnepromenade. Vi beder derfor politikerne i Teknik og Miljøudvalget om at hindre privatisering af
offentligt område."

Gammelholm Beboerforening har også skrevet til Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen. Se de to 
breve i bilaget.

Lokalplanen

Det fremgår af lokalplan nr. 512 "Nyhavn og Gammelholm" at toldbygningen kan anvendes til
publikumsorienteret servicefunktion, såsom café, restaurant eller lignende.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og
Miljøforvaltningen:

"I januar 2022 fremgik det af medierne, at toldbygningen, Havnegade 44, skal anvendes til en
eksklusiv medlemsklub. Vi beder om at få oplyst, om en sådan anvendelse af bygningen er i
overensstemmelse med lokalplan nr. 512, hvori der står, at bygningen kan anvendes til
publikumsorienteret servicefunktion, såsom café, restaurant eller lignende.

 

Det fremgår af byggesagen, at der bl.a. er søgt om tilladelse til udendørs højtalere og
terrassevarmere og opstilling af mobile plantekasser. 

Vi beder om, at man ikke tillader opstilling af mobile plantekasser, da der i realiteten vil være tale om
inddragelse af offentligt areal på havnepromenaden.

 

Vi beder om at få bekræftet, at lys- og lydinstallationer kommer til at følge gældende miljølovgivning
og øvrige regler i Københavns Kommune, så der ikke opstår gener for naboer. Hvad angår
terrassevarmere som påtænkes monteret i stort antal på facaden, så minder vi om, at
København skal være klimaneutral i 2030.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"  

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til Teknik- og Miljøudvalget og
Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag

0. Link til lokalplan nr. 512 med tillæg 1 "Nyhavn og Gammelholm"

https://dokument.plandata.dk/20_2925556_1604999384032.pdf

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at brevet om toldbygningen, Havnegade 44, der ses i
løsningsafsnittet, sendes til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag
1. Mail fra en borger om toldbygningen, Havnegade 44
2. Gammelholm Beboerforenings brev til Teknik og Miljøforvaltningen
3. Gammelholm Beboerforenings brev til Teknik og Miljøudvalget
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Udeservering ved restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn (2022-0179734)

Indre By Lokaludvalg skal tage en orientering om status på sagen om udeservering ved
restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn til efterretning og drøfte handlemuligheder.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager en orientering fra lokaludvalgsmedlem Michael Thorup om status
på sagen om udeservering ved restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg drøfter handlemuligheder i sagen.

Problemstilling

Medlem af lokaludvalget Michael Thorup vil orientere om status på sagen om udeservering ved
restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn, jf. brevet fra Gammelholm Beboerforening til bl.a. lokaludvalget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter handlemuligheder.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Bilag

0. Link til lokalplan nr. 512 med tillæg 1 "Nyhavn og Gammelholm"

https://dokument.plandata.dk/20_2925556_1604999384032.pdf

Beslutning
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Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget arbejder for, at
der ikke skal være udeservering i kajzonen mellem Nyhavnsbroen og Inderhavnen.

Bilag
1. Brev fra Gammelholm Beboerforening
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Evaluering af Distortion 2022 (2022-0181715)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte forløbet af Distortion 2022.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter forløbet af Distortion 2022
2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende lokaludvalgets bemærkninger om

Distortion 2022 til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Der var Distortion i perioden 1.-5. juni 2022 bl.a. med aktiviteter her:

Onsdag den 1. juni ved Langebro på Christianshavn-siden
Onsdag den 1. juni på Vesterbro Passage
Torsdag den 2. juni på Vesterbro Passage
Fredag den 3. juni på havnepromenaderne på begge sider af Inderhavnen
Fredag den 3. juni på Refshaleøen
Lørdag den 4. juni på Refshaleøen.

Lokaludvalget har via nyhedsbrevet opfordret borgerne til at skrive til lokaludvalget, hvis de har
oplevet gener fra Distortion-aktiviteterne.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan Distortion 2022 er forløbet.

Formanden sender bemærkningerne, som lokaludvalgsmedlemmerne måtte komme med i
lokaludvalgsmødet den 9. juni 2022, til Teknik- og Miljøforvaltningen, så de kan indgå i Teknik- og
Miljøudvalgets evaluering af Distortion 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Se ovenfor.

Beslutning
Udsat.
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Sorteringspunkterne (2022-0181730)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte udseendet af sorteringspunkterne til affald, som der skal opstilles op
mod 750 sorteringspunkter af rundt om i alle Københavns bydele. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter udseendet af sorteringspunkterne til affald, som der skal
opstilles op mod 750 sorteringspunkter af rundt om i alle Københavns bydele. 

Problemstilling

Med mail den 24. maj 2022 til sekretariatet og formanden gav lokaludvalgsmedlem Niels Kongshaug
udtryk for, at han ønsker at sige sin mening i lokaludvalgets møde den 9. juni 2022 om udseendet af
sorteringspunkterne til affald, der skal opsættes i København. 

I mailen henviste han til en invitation fra Teknik- og Miljøforvaltningen om muligheden for at se tre
prototyper af de nye affaldsbeholdere. De er opstillet på Sankt Hans Torv indtil den 10. juni 2022.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter sorteringspunkternes udseende.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen oplyser, at der samlet set skal etableres op mod 750 sorteringspunkter
rundt om i alle Københavns bydele. Sorteringspunkterne skal supplere den eksisterende ordning for
indsamling af husholdningsaffald og dermed give københavnerne bedre mulighed for at sortere
affaldet og mere fleksibilitet i hverdagen  samtidig med at det giver hele byen større kapacitet til
mere sortering. I dag mangler ca. 34.000 boliger adgang til at kunne sortere alle de affaldsfraktioner,
som husholdningsaffaldet skal sorteres i. Det giver de offentlige sorteringspunkter også mulighed for.
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Sorteringspunkterne bliver etableret som led i København Kommunes målsætning om, at flere skal
sortere mere. Målet er, at 70 procent af vores husholdningsaffald bliver genanvendt - til gavn for
klimaet og miljøet.

Teknik- og Miljøforvaltningen vil i lokaludvalgets møde den 18. august 2022 orientere om placering af
sorteringspunkter i Indre By. Forvaltningen vil også holde et borgermøde om placeringen af
sorteringspunkter. Det holdes formentlig den 24. august 2022.

Efter sommerferien forventer forvaltningen at opstille tre beholdere i Indre By, hvor det vil være muligt
at besigtige dem i en periode. Tid og sted herfor er endnu ikke afklaret.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget drøftede udseendet af sorteringspunkterne til affald.
2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at bemyndige ham til at skrive til

Teknik- og Miljøudvalget, at  sorteringspunkternes design ikke matcher Indre By, og at man bør
overveje en arkitektkonkurrence om designet af sorteringspunkterne.

Bilag
1. Illustration af sorteringspunkterne
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0177884)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 

Problemstilling

Faste arbejdsgrupper

Byudviklingsgruppen
Bylivsgruppen
Puljegruppen

Andre arbejdsgrupper

Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
Arbejdsgruppe om udvikling af Kulturhuset Indre By
Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret
Bydelsplan-gruppen.

Kontaktgrupper

Kultur
Idræt, sundhed og ældre
Turisme
Erhverv
Socialområdet
Børn og unge
Integration

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

Middelalderbyen
Metropolzonen
Nansensgade-kvarteret
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Øster Farimagsgade-kvarteret
Østerport
Frederiksstaden og Nyboder
Gammelholm og Nyhavn

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm
By & Havns forum for lokaludvalg
Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. Masterplan Åboulevard
Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. mindre trafik i Middelalderbyen
Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
Miljøpunkt Indre By & Christianshavns referencegruppe vedr. affaldssortering
Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. vandkulturhus på Papirøen
Godsnetværket under Teknik- og Miljøforvaltningen.

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
 
Byudviklingsgruppen
Kjeld A. Larsen oplyste, at Byudviklingsgruppens seneste møde havde mange deltagere. Der blev
talt om

Byudviklingsgruppens fremtidige organisering
Status på Ressource- og Affaldsplan 2024
Indre By Bydelsplan
Solcelleplan

Byudviklingsgruppens næste møde er den 22. juni 2022 kl. 19.00. Mødet handler om byrums- og
trafikplanen for Middelalderbyen.
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Bylivsgruppen

Bent Lohmann oplyste,

at Bylivsgruppen har evalueret Distortion 2022.
at arbejdsgruppen på tværs af byen om nattelivet har møde den 20. juni 2022. Her vil man
gennemgå dagsordenen for mødet den 22. juni 2022 i Københavns Nattelivsudvalg.

 

Arbejdsgruppen om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret

Bent Lohmann oplyste, at der vil blive evalueret på processen for kvarterplaner for
Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret. Arbejdet med planer for de to kvarterer vil indgå i
bydelsplanprocessen.

 

Turisme

Bent Lohmann orienterede kort om lokaludvalgets møde den 8. juni 2022 med Wonderful
Copenhagen og Økonomiforvaltningen. 

Han oplyste, at som led i bydelsplanprocessen er der berammet et borgermøde den 30. august 2022
om turismen i Indre By.

Mads Aarup bemærkede, at der skal ses på designet af kanalrundfartsbådene.

 

Socialområdet

Bent Lohmann oplyste om lokaludvalgets møde den 31. maj 2022 med socialborgmesteren, at det
havde været konstruktivt. Lokaludvalgets bemærkninger om at tilgodese hjemløse i byudviklingen var
blevet taget til følge.

 

By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm

Hans-Henrik T. Ohlsen og Kjeld A. Larsen orienterede om mødet den 24. maj 2022 i følgegruppen,
som især handlede om klapning af gytje, hvilket gør Lynetteholm-projektet dyrere. Der blev stillet
spørgsmål om jordtransport, som By & Havn vil svare på skriftligt.

Peter Muschinsky bemærkede, at måden, man etablerer Lynetteholm på, vil medføre udsivning af
gifte.
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Lokaludvalget bad formanden spørge Teknik- og Miljøforvaltningen, om hvilken betydning
etableringen af Lynetteholm har for vandmiljøet og herunder for de fisk, som lystfiskere fanger i
havnen, samt for badevandet i badezonerne.

 

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde (2022-0177827)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at forny driftsstøtteaftalen for det
lokale miljøarbejde med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at den gældende driftsstøtteaftale med Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde forlænges med et år til den 31.
december 2023.

 

Problemstilling

Lokaludvalgene har ansvaret for Københavns Kommunes lokale miljøarbejde. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn har siden 2011 udført opgaven for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg. Grundlaget for samarbejdet er en driftsstøtteaftale.

Den gældende driftsstøtteaftale udløber den 31. december 2022.

 

Løsning

Formanden foreslår, at driftsstøtteaftalen med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale
miljøarbejde forlænges med et år til den 31. december 2023.

I bilaget ses et forslag til aftale. Det er en opdateret version af den gældende aftale.

 

Økonomi

I 2022 betaler Københavns Kommune 733.597 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele.

Side 31



Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg afsat hhv. 680.000 kr. og 135.000
kr. til den lokale miljøopgave i 2022.

Miljøpunktet får pengene. 1. rate af pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og
Christianshavns Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i februar 2022. 2. rate overføres i juni 2022

 

Videre proces

Driftsstøtteaftalen gælder fra den 1. januar til den 31. december 2023.

I eftersommeren 2022 skal lokaludvalgene beslutte en årsplan for det lokale miljøarbejde i 2023.

Beslutning
Kjeld A. Larsen deltog ikke i behandlingen af dette punkt pga. inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget drøftede en forlængelse af driftsstøtteaftalen med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn. Lokaludvalget udsatte derpå behandlingen af sagen til mødet den 18.
august 2022.

Bilag
1. Driftsstøtteaftale 2023
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Høringssvar om kommunens Budget for 2023 (2022-0181666)

Indre By Lokaludvalg skal godkende, at ønskelisten til kommunens budget for 2023, som
lokaludvalget vedtog i mødet den 5. maj 2022, udgør høringssvaret til Økonomiforvaltningen om
kommunens budget for 2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender, at lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023
udgør høringssvaret til Økonomiforvaltningen om kommunens budget for 2023. (Ønskelisten
eftersendes)

Problemstilling

Lokaludvalgene er blandt høringsparterne vedr. Økonomiforvaltningens forslag til det kommende års
budget.

Økonomiforvaltningen har oplyst, at der i år er to høringsrunder for høringsparterne; en høringsrunde
i juni og en høringsrunde i august. 

Formålet med den ekstra høringsrunde i juni er, at Borgerrepræsentationens medlemmer tidligere i
processen kan modtage høringsparternes ønsker og bemærkninger til budgetforslaget. 

Begge høringsrunder vil være med en kort høringsfrist på 15-18 dage inkl. weekender, idet de to
høringsrunder er styret af, hvornår Økonomiudvalget modtager materiale/indstillinger til årets budget,
og i forhold til at Borgerrepræsentationens medlemmer kan modtage høringssvarene, så svarene kan
indgå i partiernes drøftelse af årets budget.

I forbindelse med 1. høringsrunde i juni kan høringsparterne sende budgetønsker og bemærkninger
til budget 2023. Høringen starter den 9. juni og slutter den 24. juni 2022. 

I forbindelse med 2. høringsrunde kan høringsparterne sende eventuelle yderligere budgetønsker og
bemærkninger til budgettet. Høringen starter den 18. august og slutter den 5. september 2022.

Løsning

Økonomiforvaltningen har endnu ikke udsendt høringsmaterialet om Budget 2023. Lokaludvalget får
det med mail, så snart det kommer. 
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Formanden foreslår, at lokaludvalgets ønskeliste for Budget 2023 udgør lokaludvalgets høringssvar
til Økonomiforvaltningen. Ønskelisten blev vedtaget i lokaludvalgets møde den 5. maj 2022. Se
bilaget (eftersendes).

Økonomi

Intet.

Videre proces

I mødet den 18. august 2022 skal lokaludvalget bemyndige formanden til at sende et 2. runde-svar til
Økonomiforvaltningen om Budget 2023.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023 udgør
høringssvaret til Økonomiforvaltningen om kommunens budget for 2023. 

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om at aflyse lokaludvalgets borgermøde
den 13. juni 2022 om budgettet, da der er få tilmeldinger til mødet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Høringssvar om kommuneplantillæg for Godsbaneterrænet (Jernbanebyen)
(2022-0181582)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte, at det ikke indsender et høringssvar om kommuneplantillæg for
Godsbaneterrænet (Jernbanebyen).

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg undlader at indsende et høringssvar om kommuneplantillæg for
Godsbaneterrænet (Jernbanebyen), sådan som lokaludvalgsmedlem Jep Loft ellers har
foreslået, jf. afsnittet "Problemstilling" og bilaget.

Problemstilling

Medlemsforslag

Medlemsforslag fra Jep Loft:

"På mødet i byudviklingsgruppen d 19/5 var der enighed om, at Indre By Lokaludvalg bør indsende
høringssvar til Bliv Hørt  i den nye høring om Jernbanebyen. Begrundelsen er, at en attraktiv ny
bydel kunne lette det store turisme- og partypres mod Indre By.

Hvis Jernbanebyen bliver en rigtig by med torve, kanaler, bakker, Den danske Trappe  og volde som
foreslået af Arkitekturoprøret, vil den tiltrække mange af dem, der nu valfarter til Indre By for at
opsøge det gode bymiljø.

COBEs foreliggende plan er et forstadskvarter, som ikke vil aflaste Indre By i højere grad, end det
allerede sker nu bl.a. p.g.a. spisestedet Banegården .

Jeg havde foretræde for Teknik- og Miljøudvalget, da de behandlede startredegørelsen. Se nærmere
her:

https://www.arkitekturoproeret.dk/2022/04/10/teknik-og-miljoeudvalget-har-kraevet-aendringer-i-planen-for-jernbanebyen/

Byudviklingsgruppen ønsker punktet på dagsordenen for Indre By Lokaludvalgs næste møde."

Jep Lofts forslag til høringssvar ses i bilaget.
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Kommuneplantillæg og COBEs plan

Byudviklingsområdet Godsbaneterrænet ligger på Vesterbro.

Grundejerne ønsker at udvikle området til et blandet bolig- og erhvervsområde med grønne områder
og kommunale institutioner mv. Grundejerne har gennemført en helhedsplankonkurrence og valgt et
vinderforslag: Team Cobes forslag Jernbanebyen - på sporet af en grøn, bæredygtig bydel , som
efter en bearbejdning er lagt til grund for den startredegørelse, som omtales i forslaget fra Jep Loft.

Kommuneplantillægget er i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen til den 24. juni 2022: 

https://blivhoert.kk.dk/hoering/kommuneplantillaeg-godsbaneterraenet.

Det fremgår, at Økonomiforvaltningen ønsker ideer og kommentarer til, hvordan detailhandel kan
understøtte området i forhold til byliv og i forhold til dem der skal bo og arbejde i området. Desuden
ønskes ideer og kommentarer til, hvordan man sikrer, at planlægningen kan rumme både
eksisterende virksomheder og en ny blandet bydel med boliger, erhverv og offentlige institutioner.  

Løsning

Indre By Lokaludvalg skal i henhold til regulativet for lokaludvalg fungere i Indre By.

Formandskabet foreslår derfor, at lokaludvalget ikke indsender et høringssvar om
kommuneplantillæg for Godsbaneterrænet (Jernbanebyen), da arealet ligger i Vesterbro
Lokaludvalgs område.

Formandskabet forstår begrundelsen for forslaget fra Jep Loft, men mener, at lokaludvalget skal
holde sig til at udtale sig om sager i sit eget område. 

Lokaludvalget har enkelte gange tidligere indsendt høringssvar angående plansager i en anden
bydel. Det har drejet sig om anvendelsen af arealer, der ligger på grænsen til Indre By. Et eksempel
på dette var plansagen vedr. Postgrunden i Bernstorffsgade, hvor lokaludvalget samarbejdede med
Vesterbro Lokaludvalg om borgerdialogen og også selv indsendte høringssvar.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Bilag

A: Link til Cobes omtale af Jernbanebyen: https://cobe.dk/idea/jernbanebyen
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B: Link til Jernbanebyens hjemmeside: https://jernbanebyen.dk/

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jep Loft om, at lokaludvalget udtaler sig om
Jernbanebyen, da det er en attraktiv ny bydel, som har betydning for Københavns overordnede
udvikling og som kan lette turisme- og partypresset mod Indre By.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han inviterer formanden for
Vesterbro Lokaludvalg til møde om sagen.

3. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jens Erik Frandsen og Bent Lohmann om at bemyndige
Bent Lohmann til at skrive og sende et brev til Vesterbro Lokaludvalg med Indre By
Lokaludvalgs holdning til Jernbanebyen, baseret på forslaget fra Jep Loft, der fremgår af
afsnittet bilaget.

4. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jep Loft om, at brevet med lokaludvalgets holdning til
Jernbanebyen lægges på Bliv Hørt-portalen, medmindre Vesterbro Lokaludvalg tager Indre By
Lokaludvalgs brev til følge.

Bilag
1. Jep Lofts forslag til høringssvar
2. Supplerende forudgående høring om kommuneplantillæg for Godsbaneterrænet
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Idrætsmilliarden (2022-0181705)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at sende et brev til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Kultur- og
Fritidsudvalget om Idrætsmilliarden.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Kultur- og
Fritidsudvalget om Idrætsmilliarden, der ses i løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Med mail den 6. maj 2022 skrev Kultur- og Fritidsforvaltningen til lokaludvalgene, at regeringen har
givet Københavns Kommune lov til at bruge flere penge på at bygge idrætsfaciliteter, så flere kan
være idrætsaktive. I samarbejde med Økonomiforvaltningen arbejder Kultur- og Fritidsforvaltningen
med projektet, kaldet Idrætsmilliarden  i forskellige spor. Et af sporene omhandler inddragelse af
københavnerne.

Med mailen var en invitation, som er blevet udsendt til det københavnske idrætsliv bl.a. via
Facebook https://www.facebook.com/koebenhavnskommune/posts/377386941094522 og
kommunens hjemmeside  https://www.kk.dk/brug-byen/foreninger-og-fritidsliv/idraetsmilliarden.

Se invitationen i bilaget med omtale af muligheden for at komme med skriftlige inputs samt om
bydelsmøder og et stormøde for idrætsaktører.

Svarfristen for inputs var den 22. maj 2022.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Kultur- og
Fritidsudvalget:

"Indre By Lokaludvalg beklager stærkt, at Kultur- og Fritidsforvaltningen gav lokaludvalgene og
borgerne så lidt som 16 dages frist til at komme med forslag til, hvordan Idrætsmilliarden skal
anvendes; nemlig perioden den 6.-22. maj 2022. 
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Lokaludvalget beklager også, at bydelsmøderne om Idrætsmilliarden, som Kultur- og
Fritidsforvaltningen var vært for, blev holdt i bydele med relativt mange idrætsfaciliteter. Det ville have
klædt forvaltningen at holde et af møderne i Indre By for dermed at få sat lys på den katastrofale
mangel på idrætsfaciliteter i vores bydel.

Vi beder i den forbindelse forvaltningen om at udarbejde en oversigt, der viser antallet af
idrætsfaciliteter pr. indbygger i de 12 bydele i Københavns Kommune. Oversigten kan fx fortælle om
antal fodboldbaner, håndboldbaner, badmintonbaner, baner i svømmehaller osv. pr. indbygger i hver
bydel. For sammenligningens skyld kan oversigten også indeholde tal for antallet af idrætsfaciliteter
pr. indbygger i andre kommuner, fx. en kommune i Københavns omegn (fx Herlev), en
købstadskommune i Jylland (fx Horsens), en landkommune i Jylland (fx. Ikast-Brande) samt
storby-kommunerne Århus, Ålborg, Odense, Esbjerg og Randers.

Anlægsforslag

Lokaludvalgets anlægsforslag:

Motionsplads pa Bornholmerknasten for enden af Havnegade-promenaden. Det er et forslag,
som vi efterhånden har stillet nogle gange.
Idrætsfaciliteter målrette små børn - gerne udendørs
Idrætsfaciliteter målrettet ældre - gerne udendørs.

Lokaludvalget vil gerne have en dialog med forvaltningen om den fremadrettede proces for
anvendelsen af Idrætsmilliarden i Indre By.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

 Opsamling af brugerinputs præsenteres for Kultur- og Fritidsudvalget den 21. juni 2022.

Bilag

1. Link til kommunens hjemmeside om Idrætsmilliarden:

https://www.kk.dk/brug-byen/foreninger-og-fritidsliv/idraetsmilliarden

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte brevet til Kultur- og Fritidsforvaltningen og Kultur- og Fritidsudvalget
om Idrætsmilliarden, der ses i løsningsafsnittet.

Side 40



INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Byens Sjæl (2022-0181467)

 Indre By Lokaludvalg skal beslutte forslag til Byens Sjæl-bygninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bydelsplangruppen til at indstille over for
Økonomiforvaltningen, at de bygninger, der omtales i løsningsafsnittet, skal være Byens
Sjæl-bygninger.

Problemstilling

Økonomiforvaltningen har orienteret alle byens lokaludvalg om, at kampagnen "Byens Sjæl" afvikles
i perioden 5. maj  23. juni 2022. Alle københavnere og lokaludvalg inviteres til at nominere
bygninger, der har en særlig betydning for byens sjæl.

Nomineringer skal afgives via en hjemmeside  https://byenssjael.kk.dk/.. Et dommerpanel vil efter
nomineringsperioden udvælge 5 10 bygninger i hver bydel, der forelægges til politisk behandling
med henblik på udpegning som bevaringsværdige bygninger i kommuneplanen.

Kriterierne for at nominere en bygning er:

Det skal være en bygning
Den skal være beliggende i Københavns Kommune
Der skal medfølge et billede taget af forslagsstiller
Der skal medfølge en skriftlig begrundelse.

 

Dommerpanelet består af:

Camilla van Deurs, stadsarkitekt
Louise Jacobsen, museumschef for Københavns Museum
Rasmus Jessing, byggedirektør i KAB og arkitekt MAA
Karsten Ifversen, arkitekturredaktør på Politiken og forfatter
Søren Ulrik Thomsen, digter og essayist
Rikke Rohr, arkitekt og direktør i Demokratiskolen
Lennart Lajboschitz, erhvervsdrivende, iværksætter og ejer af bl.a. Folkehuset Absalon.
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Løsning

Forslag

Byudviklingsgruppen drøftede sagen den 24. april 2022 og kom frem til følgende forslag:

Bygningen på Amagertorv med Café Norden, Østergade 61
Bygningen Gråbrødretorv 17
Huset der indeholder Gasoline Grill, Landgreven 10
Et karakteristisk hus i Krusemyntegade
Bygningen Rosenborggade 15.

 

Medlem af lokaludvalget Sven Perdrup foreslår

Shellhuset på hjørnet af Vester Farimagsgade og Kampmannsgade
SEB-bygningen på hjørnet af Bernstorffsgade og Kalvebod Brygge.

Se Sven Perdrups uddybning af forslagene i bilaget.

 

Lokaludvalgets formandskab foreslår

toldbygningen, Havnegade 44
Det Kgl. Vajsenhus, Nørre Farimagsgade 51 

 

Bemyndigelse

Formanden indstiller, at lokaludvalget bemyndiger Bydelsplangruppen til sammen med sekretariatet
at melde ovennævnte forslag ind på https://byenssjael.kk.dk/.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Dommerpanelets indstilling vil blive politisk behandlet i Borgerrepræsentationen med en anbefaling
om, at de nominerede bygninger får beskyttelse, for eksempel i den næste kommuneplan eller
kommende lokalplaner. De udvalgte bygninger offentliggøres i oktober 2022.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lise Brink Andersen om, at lokaludvalget også
indstiller Palads-bygningen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at lokaludvalget også indstiller
bygningen på hjørnet af Gammeltorv og Frederiksberggade.

Lokaludvalget bemyndigede Sekretariatet til at indstille over for Økonomiforvaltningen via
https://byenssjael.kk.dk/, at de bygninger, der omtales i løsningsafsnittet og ovenfor, skal være
Byens Sjæl-bygninger.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Lohmann om, at han inviterer
Økonomiforvaltningen til dialog om, hvad "Byens Sjæl" er, idet lokaludvalget i udgangspunktet
mener, at det levede liv i byen er grundlaget for en bys sjæl.

Bilag
1. Forslag fra Sven Perdrup: Fotos
2. Forslag fra Sven Perdrup: Tekst
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Strategi for anvendelsen af byrummet (2022-0181785)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om behovet for en samlet
strategi for anvendelsen af byrummet i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om behovet for
en plan for anvendelsen af byrummet i Indre By, jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield har stillet et medlemsforslag om behovet for en samlet strategi
for anvendelsen af byrummet i de kommende år, som fx angår udeserveringer og arrangementer.
Hun henviser til den nuværende tilgang i Borgerrepræsentationen til at beslutte ekstraordinære
rammer for anvendelsen af byrummet på enkeltområder med en begrundelse om, at branchen, som
beslutningen gavner, skal komme sig økonomisk oven på coronakrisen.

Se forslaget fra Sally Mountfield i bilaget.

 

Løsning

Formanden er enig i hensigten med forslaget fra Sally Mountfield og foreslår, at han bliver
bemyndiget til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget

at anvendelsen af byrum i Indre By til arrangementer, events, udeservering osv. skal ske på
basis af en strategi for, hvordan Indre Bys byrum anvendes.
at man skal inddrage eksisterende strategier, planer, politikker og beslutninger, når man
overvejer at give tilladelser eller træffe rammebeslutninger for at støtte enkelte brancher
økonomisk, idet sådanne tilladelser og rammebeslutninger ikke skal underminere eksisterende
strategier, planer, politikker og beslutninger, der er blevet til efter en høringsproces og
demokratisk samtale.
at tilladelser og rammebeslutninger for at støtte enkelte brancher økonomisk skal være
velbegrundede og velbelyste. Det skal dokumenteres, at branchen vitterlig er ramt økonomisk
og har behov for støtte. Det skal samtidig være belyst, hvordan sådanne tilladelser og
rammebeslutninger påvirker andre brancher økonomisk.
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at man i videst muligt omfang skal undlade at dispensere for eksisterende strategier, planer,
politikker og beslutninger. Her tænkes særligt på forskrift for udendørs musikarrangementer.
Borgerne skal have tillid til, at forskriften står til troende. For arrangører af musikarrangementer
skal forskriften være et klart signal om, hvad kommunen vil tillade og ikke tillade. Forskriften
skal ikke undermineres. Hvis Teknik- og Miljøforvaltningen har en tendens til at dispensere for
forskriften, er der behov for en ny og mere restriktiv forskrift.
at der skal skabes et system, der tilskynder arrangører til at lægge deres arrangementer og
events i de ydre bydele og afskrækker dem fra at lægge dem i Indre By. Sådanne
arrangementer og events kan være et løft til socialt udsatte kvarterer.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøudvalget om behovet for en plan for anvendelsen af byrummet,
jf. løsningsafsnittet.

Lokaludvalget kan overveje, hvordan ideen tages med i bydelsplanen for Indre By.

Beslutning

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Peter Muschinsky om, at der i brevet til Teknik- og
Miljøudvalget skal være en bemærkning om, at eventuelle dispensationer fra strategier, planer,
forskrifter, politikker og beslutninger skal være for en kort afgrænset periode.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om behovet for en
plan for anvendelsen af byrummet i Indre By, jf. løsningsafsnittet og det tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Forslag fra Sally Mountfield
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Parkering i gader med lav hastighed (2022-0182460)

Indre By Lokaludvalg skal godkende, at spørgsmålet om Indre Bys beboeres mulighed for at parkere
deres bil og spørgsmålet om, hvordan arealer 0-10 meter fra et kryds i gader med en
hastighedsgrænse på 30 km/t eller 40 km/t kan anvendes, indgår i Indre By Bydelsplan.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender,
1. at spørgsmålet om Indre Bys beboeres mulighed for at parkere deres bil indgår i Indre By

Bydelsplan
2. at spørgsmålet om, hvordan arealer 0-10 meter fra et kryds i gader med en

hastighedsgrænse på 30 km/t eller 40 km/t kan anvendes, indgår i Indre By Bydelsplan.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at der hermed er gjort op med medlemsforslaget fra Niels
Kongshaug, der ses i afsnittet "Problemstilling"

Problemstilling

Medlemsforslag fra Niels Kongshaug:

"Nu sættes hastigheden for biler ned til 30 og 40 km/t. Det vil give en besparelse på blot 5% af
CO2-udledningen i København. Se artikel i bilaget. 

Hvis der kom flere p-pladser, ville der komme mindre kørsel, og besparelsen i CO2 blev større. I dag
kører mange biler, ingen ved dog hvor mange, rundt og leder efter p-pladser.

Jeg vil derfor foreslå, at lokaludvalget vedtager to henstillinger omkring parkering ved gadehjørner.

Den ene henstilling er til kommunen. Mit forslag er, at lokaludvalget foreslår, at det bliver tilladt at
parkere i den zone mellem 5 og 10 m fra et gadehjørne, hvor man i dag ikke må parkere. Dette vil
give flere hundrede p-pladser, og det vil mindske kørslen og sikre en besparelse i trafikken.

Den anden henstilling er til regeringen, nemlig at reglen om ingen parkering på hjørner fjernes,
når hastigheden er under 40 Km i zonen.

Baggrunden for begge forslag er, at man anser det for farligt for fodgængere, at biler kører hurtigt
rundt om hjørner. Dette er naturligvis rigtigt, det er farligt at blive ramt af en bil. Men nu sættes farten
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ned til 30/40 km/t, og fra nu af vil reglen om p-forbud være et argument på bilernes præmisser. Er det
lovligt at køre folk ned, det kan det umuligt være. Så biler skal simpelthen køre langsommere om
hjørner.

Det er på tide, at denne regel fjernes, p-regler skal ikke være på bilernes præmisser."

Løsning

Færdselslovens § 29, stk. 1, nr. 2

Standsning eller parkering må ikke ske i vejkryds eller inden for en afstand af 10 m fra den
tværgående kørebanes nærmeste kant eller, hvor kørebane og cykelsti udmunder sammen, fra
cykelstiens nærmeste kant.

 

Link til de øvrige regler i Færdselslovens § 29 om hvor standsning og parkering ikke må ske: 

https://danskelove.dk/f%C3%A6rdselsloven/29

 

Forslag

Formanden foreslår, 

at spørgsmålet om Indre Bys beboeres mulighed for at parkere deres bil indgår i Indre By
Bydelsplan
at spørgsmålet om, hvordan arealer 0-10 meter fra et kryds i gader med en hastighedsgrænse
på 30 km/t eller 40 km/t kan anvendes, indgår i Indre By Bydelsplan.

 

Formanden bemærker, at det er fornuftigt, at der ikke må parkeres på de første 10 meter omkring et
kryds, da det handler om oversigtsforholdene for bilister og cyklister. 

 

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Bydelsplangruppen arbejder med bydelsplanen.
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Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Artikel
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Ladere til el-biler (2022-0181726)

Indre By Lokaludvalg skal tage status på "Handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025" til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på "Handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025" til
efterretning. Se løsningsafsnittet, afsnittet "Videre proces" og bilaget.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at der hermed er gjort op med medlemsforslaget fra Niels
Kongshaug, der ses i afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Niels Kongshaug

Mail den 23. maj 2022 fra Niels Kongshaug:

"Jeg vil gerne have dette punkt op, nemlig at kommunen skal sætte langsomme ladere op langs
etageejendommene i Nyboder/Frederiksstaden.

Sankt Pauls Gade er på 85 m og der er plads til 16 dobbelte standere i begge fortove.

Kun hvis der er disse langsomme ladere kan beboere lade op.

Samtidig vil jeg gerne, at vi i Indre By Lokaludvalg tager afstand fra de gratis P-lynladere. Som det er
nu, så belønner kommunen rige pendlere. Disse kan lade deres Teslaer osv. op på laderne, de kan
lade deres biler og lade bilerne stå hele dagen. Hurra for rige pendlere. Fattig(-ere) københavnere
skal betale 4.000 kr. om året i P-licens, fordi de kun har råd til en billig bil.

Man belønner rige pendlere og straffer almindelige københavnere.

Dette dobbelte aspekt af de manglende ladere er reelt to punkter. Det vil jeg gerne have taget op på
næste lokaludvalgsmøde."

 

Mail den 24. maj 2022 fra Niels Kongshaug som svar på et spørgsmål fra sekretariatet om, hvorvidt
han har eksempler på, hvor der er gratis P-lynladere og om det kommunens lynladere:
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"Det var forkert formuleret, de er gratis for Green Mobility, som jeg selv bruger. Det er ladere som i
Borgergade ved Brugsen, Rigensgade, Amaliegade helt nede ved Gefion osv. De er ikke gratis."

Løsning

Lokaludvalget var den 15. marts 2022 vært for et borgermøde om ladeinfrastruktur. Her var der
mulighed for at komme med input til Teknik- og Miljøforvaltningen, som på det tidspunkt var i gang
med at lægge sidste hånd på handlingsplanen ladeinfrastruktur 2022-2025.

 

Borgerrepræsentationen skal senere denne måned tage stilling til den opdaterede og endelige
"Handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025", herunder proces for udbud af ladeinfrastruktur.

Teknik- og Miljøudvalget behandlede sagen i sit møde den 30. maj 2022. Det fremgår af sagen, at
handlingsplanen sætter rammer og retning for forvaltningens videre arbejde med etablering af
ladeinfrastruktur gennem to mål, seks principper og 17 initiativer for, hvordan Københavns Kommune
vil fremme og prioritere udrulningen af ladeinfrastruktur, herunder gennem udbud af etablering af
ladestandere.

Planen understøtter Københavns Kommunes overordnede mål fra Kommuneplan 2019 om at
fremme ladeinfrastruktur og parkeringspladser til elbiler, så det er attraktivt at vælge en elbil frem for
en benzin- eller dieselbil. 

Det fremgår også, at handlingsplanen er udarbejdet i dialog med en række kerneaktører på området,
heriblandt E.ON, CLEVER, Sperto, Spirii og Dansk e-Mobilitet (tidligere Dansk Elbil Alliance), hvis
anbefalinger forvaltningen har forholdt sig til. De involverede kerneaktører har givet positive
tilbagemeldinger i forhold til planen og dens initiativer.

Blandt et af målene i handlingsplanen er, at der skal være maksimalt 250 meter til et offentlig
tilgængeligt ladepunkt fra al etagebyggeri i København.

Og der er bl.a. følgende principper i handlingsplanen:

Typer: At sikre tilstrækkelig udbredelse af alle typer ladeinfrastruktur (normal, hurtig,
lyn)
Udbredelse: At sikre en bydækkende udbredelse af ladeinfrastruktur
Udnyttelse: At sikre optimal udnyttelse af eksisterende og kommende ladeinfrastruktur
Hensyn: At ladeinfrastruktur opstilles med hensyn til byrum og tilgængelighed.

 

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på "Handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025"
til efterretning.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Følgende fremgår af indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget den 30. maj 2022:

"Når AFI-loven og de relaterede bekendtgørelser er trådt i kraft (forventeligt 1. juli 2022), vil Teknik-
og Miljøforvaltningen forberede et udbud af normalladestandere, som kan placeres ved kantstenen,
på baggrund af principper og mål i handlingsplanen samt et administrationsgrundlag for
kantstensladere. Administrationsgrundlaget forventes forelagt Teknik- og Miljøudvalget til orientering
inden sommerferien 2022, mens udbuddet forventes offentliggjort umiddelbart efter sommerferien.

Da der ved Overførselssagen 2021-2022 blev afsat midler til en kortlægning af mulige placeringer af
lynladestandere i Københavns Kommune, som først forventes afsluttet medio/ultimo 2022, vil et
udbud af lynladestandere afvente resultaterne af denne kortlægning. Resultaterne forventes forelagt
politisk sammen med et administrationsgrundlag for lynladestandere.

Bilag

1. Link til indstillingen inkl. bilag og Teknik- og Miljøudvalgets beslutninger den 30. maj 2022
vedr. handlingsplanen ladeinfrastruktur 2022-2025:

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-30052022/referat/punkt-9

Beslutning

 

1. Lokaludvalget tog status på "Handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025" til efterretning. 

2. Lokaludvalget godkendte, at der hermed er gjort op med medlemsforslaget fra Niels
Kongshaug, der ses i afsnittet "Problemstilling".
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INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Tema for en lokal borgersamling i 2023 (2022-0181304)

Indre By Lokaludvalg skal foreslå Borgerrepræsentationens sekretariat, at adgangen for cyklister og
fodgængere til og fra en kommende bro mellem Nordre Toldbod og Refshaleøen bliver et tema for en
lokal borgersamling i 2023.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg foreslår Borgerrepræsentationens sekretariat, at adgangen for cyklister
og fodgængere til og fra en kommende bro mellem Nordre Toldbod og Refshaleøen  bliver et
tema for en lokal borgersamling i 2023. 

Problemstilling

Københavns Kommune ønsker at eksperimentere med nye metoder til københavnerinddragelse.
Som et pilotprojekt har Borgerrepræsentationens sekretariat derfor fået til opgave at nedsætte en
lokal borgersamling i efteråret 2023. 

Tanken er, at den lokale borgersamling afleverer sine anbefalinger ultimo 2023. Afhængig af temaet
for borgersamlingen vil anbefalingerne blive overdraget til videre behandling i det relevante fagudvalg
på rådhuset og/eller Borgerrepræsentationen. De lokaludvalg, der kan være berørt af temaet, vil også
modtage anbefalingerne.

Borgerrepræsentationens sekretariat har bedt hvert lokaludvalg og hvert parti i
Borgerrepræsentationen om hver ét forslag til et tema til behandling i den lokale borgersamling. 
Temaet for borgersamlingen skal være et lokalt perspektiv på udviklingen af København. 

Der er svarfrist den 30. juni 2022.

Løsning

I statens Infrastrukturaftale fra 2021 blev der afsat 150 mio. kr. til en cykelbro mellem Nordre Toldbod
og Refshaleøen, som kan understøtte en god cykelinfrastruktur til Østhavnen og Lynetteholm.
Udmøntningen sker under forudsætning af et tilsvarende bidrag fra Københavns Kommune.

Det fremgår af Overførselssagen 2021-2022, at afsættelse af Københavns Kommunes andel af
finansieringen af broen henvises til forhandlingerne om Budget 2023, når forundersøgelsen af
projektet er færdiggjort.
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Formandskabet foreslår, at lokaludvalget svarer Borgerrepræsentationens sekretariat, at
lokaludvalget ønsker, at adgangen for cyklister og fodgængere til og fra broen på både Indre
By-siden og Christianshavn-siden af broen bliver et tema for en lokal borgersamling i 2023. 

Forslaget skal ses i lyset af, at adgangen for cyklister og fodgængere til og fra Inderhavnsbroen og
Lille Langebro ikke fungerer tilfredsstillende; hverken på Indre By-siden eller på
Christianshavn-siden.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Økonomiudvalget træffer endelig beslutning på et møde d. 27. september 2022 om, hvilket tema der
skal behandles i den lokale borgersamling 2023. 

Beslutning
 
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget foreslår
Borgerrepræsentationens sekretariat, at godt børneliv i en storby bliver et tema for en lokal
borgersamling i 2023. 

Bilag
1. Brev til lokaludvalg vedr. input til borgersamling 2023
1.1. Om borgersamlingen
1.2. Betingelser for udvælgelse af forslag til tema
1.3. Skema til indmeldelse af tema for lokal borgersamling 2023 (ikke på papir)
1.4. Budgetnotatet om pilotprojekter for københavnerinddragelse (ikke på papir)
1.5. Tids- og procesplan for håndtering af pilotprojekter for københavnerinddragelse (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

20.  B-sag: Puljeansøgninger, juni 2022 (Tour de France-ugen) (2022-0168056)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 2 puljeansøgninger.

Indstilling

Formanden foreslår,  

1. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Domorganisten ved Vor Frue Kirke på en ansøgning om
6.000 kr. til at optage en video af sommerkoncerten "Orglets Tour de France", som afholdes
den 2. juli 2022 i Vor Frue Kirke. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet
støtter ikke årligt tilbagevendende arrangementer, idet lokaludvalget vurderer at kirkens
sommerkoncerter er en årligt tilbagevendende begivenhed.

2. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 20.000 kr. til en
koncert med Piaf-sange krydret med breve fra Édith Piaf til hendes cykelrytterelsker, oplæst af
en skuespiller på dansk. Koncerten holdes den 28., 29. eller 30. juni 2022 kl. 20 et sted i Indre
By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at entreen på 100 kr. til arrangementet
gør, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.

Problemstilling

I mødet den 5. maj 2022 besluttede lokaludvalget at offentliggøre muligheden for at søge
lokaludvalget om penge til aktiviteter i Indre By i perioden den 25. juni-2. juli 2022 med relation til
Tour de France. Det kan både være aktiviteter med cykling som tema og aktiviteter med Frankrig
som tema. Derudover er lokaludvalgets retningslinjer for støtte gældende.

Lokaludvalget har modtaget 2 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Sommerkoncert: Orglets Tour de France

Domorganisten ved Vor Frue Kirke søger om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at optage en
video af sommerkoncerten "Orglets Tour de France", som afholdes den 2. juli 2022 i Vor Frue
Kirke. Videoen skal lægges på www.domkirken.dk og Vor Frues Kirkes facebookside. 

Orgelkoncerten indledes med en prolog , nemlig Johann Sebastian Bachs PEDALexercitium, der er
et stykke, som spilles med fødderne alene. Derefter følger en række franske værker, som er
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komponeret over folkemelodier eller stemninger fra forskellige egne af Frankrig: Bretagne, Alsace,
Provence. Koncerten afsluttes i Paris med Widors Toccata. Ansøgeren forventer 2-300 tilhørere.

Koncerten indgår i Vor Frue Kirkes sommerkoncertprogram, som afholdes hvert år. Der er fri entre til
koncerten. Der indgår ikke forkyndelse (prædiken) i koncerten.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til at hyre en videofotograf og til indkøb af en gul cykeltrøje.

Sekretariatets bemærkninger

I henhold til lokaludvalgets retningslinjer støtter lokaludvalget i udgangspunktet ikke

årligt tilbagevendende, uforandrede arrangementer. I særlige tilfælde vil lokaludvalget dog
støtte et givent tilbagevendende projekt eller arrangement.
udvikling og drift af hjemmesider.

  Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten.

Puljegruppens anbefaling

Vor Frue holder og har holdt disse koncerter i årevis, hvilket klart fremgår af ansøgningen. Det er
altså en årligt tilbagevendende. En PR-video (hvem er målgruppen?) er ret dyr og er nok først regeret
færdig, når touren er kørt, så det er svært at se, at den rigtigt har noget med TdF at gøre. Så afslag.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Domorganisten ved Vor Frue Kirke på en ansøgning om 6.000
kr. til at optage en video af sommerkoncerten "Orglets Tour de France", som afholdes den 2. juli
2022 i Vor Frue Kirke. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet støtter ikke årligt
tilbagevendende arrangementer, idet lokaludvalget vurderer at kirkens sommerkoncerter er en årligt
tilbagevendende begivenhed.

 

2. Piaf i gult - Fransk BrevKoncert med PiafKvartetten

En borger søger om 20.000 kr. i støtte til en koncert med Piaf-sange krydret med breve fra Édith Piaf
til hendes cykelrytterelsker, oplæst af en skuespiller på dansk. Koncerten holdes den 28., 29. eller
30. juni 2022 kl. 20 et sted i Indre By.

Koncerten starter med en lille introduktion til Édith Piaf og hendes liv og karriere. Sangene synges
dels på fransk og dels på engelsk, sådan som hun selv gjorde, idet hun opholdt sig en del i USA.

Formålet er, at formidle Edith Piafs sange samt Piafs breve i årene 1951-52 til dennes elsker,
cykelrytteren Louis Gérardin (Toto), der var verdensmester i amatørsprint og Grand Prix-vinder på
Ordrup-banen.

Der tages 100 kr. i entre til koncerten, og ansøger kalkulerer med 80 koncertgæster. 
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Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokale, løn til arrangør, ekstern honorarer,
annoncering/PR, tryk/materialer, transport, forplejning, leje af øvelokale og kodaafgift.

 

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer, at lokaludvalget i udgangspunkt ikke støtter 
arrangementer, hvor støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af
ansøgeren. I dette tilfælde udgør løn til arrangøren 10% af støtten, der søges.

Det fremgår også af lokaludvalgets retningslinjer, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter 
arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering

ikke matcher beløbet, der ansøges om
ikke matcher arrangementets indhold
gør, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerten med en
underskudsgaranti og med en betingelse om, at koncerten skal holdes i Indre By Lokaludvalgs
område.

 

Puljegruppens anbefaling

) I ansøgningen står der, at begivenheden finder sted i Musikhuset på Vesterbro eller et andet sted i
Indre By . Musikhuset på Vesterbro er det gamle bymuseets hus på Vesterbro Torv, hvilket ikke kan
betegne som (et andet sted i) Indre By. Det virker ikke helt seriøst, at vi her kort tid før start ikke ved,
hvor det foregår.

Koncerten finder også sted i både Vejle, Odsherred og Røsnæs, men det er uklart, om der er støtte
derfra? 8.000 er løn, og heraf er de 2.000 løn til ansøger. Hertil kommer en entré på 100 kr.

 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 20.000 kr. til en koncert med
Piaf-sange krydret med breve fra Édith Piaf til hendes cykelrytterelsker, oplæst af en skuespiller på
dansk. Koncerten holdes den 28., 29. eller 30. juni 2022 kl. 20 et sted i Indre By. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at entreen på 100 kr. til arrangementet gør, at arrangementet ikke er
offentligt tilgængeligt. 

Økonomi
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Rammen for puljeansøgninger for 2022 er 328.800 kr. Indtil videre har lokaludvalget givet ansøgere
tilsagn om støtte for i alt 189.492 kr. af 2022-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil
der ikke være disponeret yderligere af 2022-puljen.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling. 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Domorganisten ved Vor Frue Kirke
på en ansøgning om 6.000 kr. til at optage en video af sommerkoncerten "Orglets Tour de
France". Afslaget begrundes med, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter årligt
tilbagevendende arrangementer. Lokaludvalget vurderer, at kirkens sommerkoncerter er en
årligt tilbagevendende begivenhed.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
20.000 kr. til en koncert med Piaf-sange krydret med breve fra Édith Piaf til hendes
cykelrytterelsker, oplæst af en skuespiller på dansk. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at entreen på 100 kr. gør, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt.
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INDRE BY LOKALUDVALG

21.  B-sag: Lokaludvalgets mødeplan for 2023 (2022-0177853)

Indre By Lokaludvalg skal godkende mødeplanen for 2023.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender planen for lokaludvalgets møder i 2023, der fremgår af
løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at der behandles puljeansøgninger fem gange i
2023, jf. den foreslåede mødeplan i løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en mødeplan for det kommende år. Der skal holdes ét møde i hver måned;
dog ikke i juli måned. Lokaludvalget skal beslutte i hvilke møder, man ønsker at behandle
puljeansøgninger.

Løsning

Som udgangspunkt har Christianshavns Lokaludvalg hidtil holdt møde den sidste onsdag i hver
måned, mens Indre By Lokaludvalg har holdt møde den anden torsdag i hver måned. Denne
kadence fungerer godt for sekretariatet og ønskes fortsat i 2023, jf. den foreslåede mødeplan
nedenfor.

Datoer for behandling af puljeansøgninger

Lokaludvalget har tidligere besluttet at behandle puljeansøgninger hver anden måned.
I nedenstående forslag til mødeplan er det nævnt i hvilke møder, puljeansøgningerne behandles.

Mødeplan 2023

12. januar - med puljeansøgninger
9. februar
9. marts - med puljeansøgninger
13. april
11. maj - med puljeansøgninger
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8. juni
17. august
14. september - med puljeansøgninger
12. oktober
9. november - med puljeansøgninger
14. december - kl. 16.30-19.30.

Medmindre andet er nævnt ovenfor, starter møderne kl. 18.30 og slutter så vidt muligt kl. 22.00 og
senest kl. 22.30.

I en sagen "Lokaludvalgets forretningsorden" på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 9. juni 2023
omtales et forslag fra lokaludvalgsmedlem Marianne Halkjær om, at lokaludvalgets møder skal slutte
senest kl. 21.30.

Økonomi

Udgifterne til lokaludvalgsmøderne betales af sekretariatets budget. Ud over lokaleleje betales der for
forplejning.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet mødeplanen, vil den blive offentliggjort på lokaludvalgets hjemmeside og
i lokaludvalgets nyhedsbrev. 

Sekretariatet orienterer senere lokaludvalget om, hvor møderne holdes.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte planen for lokaludvalgets møder i 2023, der fremgår af
løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget godkendte, at der behandles puljeansøgninger fem gange i 2023, jf. den
foreslåede mødeplan i løsningsafsnittet.

Bilag
Kalender 2023
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22.  B-sag: Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg (2. behandling) (2022-0109434)

Indre By Lokaludvalg skal godkende sin forretningsorden.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender forretningsordenen, der ses i bilaget. 

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en forretningsorden for sit virke. Forretningsordenen sikrer, at arbejdet i
lokaludvalget forløber på en hensigtsmæssig måde.

Løsning

Forretningsordenen, der ses i bilaget, blev vedtaget af lokaludvalget i mødet den 7. april 2022. 

 

Forslag om lokaludvalgsmøderne

Lokaludvalgsmedlem Marianne Halkjær har stillet forslag om, at lokaludvalgsmøderne slutter kl.
21.30. Hun har desuden stillet forslag om mødeledelsen. Se bilaget.

Formanden har forståelse for forslaget og vil bede lokaludvalgets medlemmer om, 

at være opmærksom på ikke at gentage sig selv eller andre lokaludvalgsmedlemmer
at være opmærksom på ikke at bevæge sig for langt fra kernen i det, en given sag handler om, i
deres indlæg
at holde indlæg af en passende længde, så andre også kan komme til orde.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Forretningsordenen gælder fra tidspunktet, hvor lokaludvalget godkender den.

Beslutning
Udsat.

Bilag
1. Brev fra Marianne Halkjær
2. Forretningsordenen
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23.  B-sag: Nyt budget for lokaludvalgets 2022-pulje (2022-0182830)

Indre By Lokaludvalg skal vedtaget et nyt budget for sin pulje.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.
2. at Indre By Lokaludvalg godkender et nyt budget for 2022-puljen. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Lokaludvalget skal bruge penge på bydelsplanprocessen.

Løsning

Formanden foreslår,

at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.
at lokaludvalget godkender det nye budget for puljen, der ses i bilaget.

I det nye budget er der afsat 100.000 kr. til bydelsplanprocessen. Pengene skal i hovedsagen bruges
på borgerdialogaktiviteter.

Puljen "Egne projekter" sættes ned fra 180.000 kr. til 80.000 kr.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit nye budget.

Beslutning
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1. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning. 
2. Lokaludvalget godkendte det nye budget for 2022-puljen, der ses i bilaget.

Bilag
1. Økonomioversigt
2. Forslag til nyt budget
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24.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, juni 2022 (2022-0181852)

Indre By Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste 
lokaludvalgsmøde til efterretning.

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Forskellige forhold

En borger har orienteret lokaludvalget om hans mailkorrespondancer:

Den 4. og 5. maj 2022 med teknik- og miljøborgmesteren og Teknik- og Miljøforvaltningen om
trafikken i Silkegade. Han mener, at der opstår farlige situationer i gaden og foreslår, at
fortovene i gaden nedlægges, så den kan fungere på samme måde som Valkendorfsgade. Han
relaterer forslaget til, at Silkegade benyttes til transport af varer til Illum.
Den 7. og 16. maj 2022 med Teknik- og Miljøforvaltningen om en skurvogn i Webersgade, som
han foreslår bliver fjernet, da han vurderer, at den ikke anvendes.
Den 12. maj 2022 med Transportministeriet bl.a. om hvordan det sikres, at Københavns
Kommune og Vejdirektoratet koordinerer deres respektive projekter på henholdsvis det
kommunale og statslige vejnet.
Den 24. maj 2022 med Teknik- og Miljøforvaltningen og Metroselskabet med spørgsmål om
pladsen omkring Marmorkirken:

Var det ikke planen, at træerne skulle genplantes?
Var det ikke tanken, at de fire små haver ved kirken skulle genetableres med syrener efter
arbejdet?
Var det planen, at der skulle stilles et rustent skur op som pissoir?

2. Beboeres mulighed for at parkere
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Samme borger spurgte med mail den 16. maj 2022 om lokaludvalgets holdning til, at det bliver stadig
mere svært for beboere i Indre By at have egen bil, bl.a. fordi der kommer udeserveringer på
parkeringspladser. Han henviser til et svar fra teknik- og miljøborgmesteren og et notat fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om parkeringslicenser i København. Se notatet i bilaget.

Formanden vil svare, at lokaludvalget skal til at udarbejde en bydelsplan for Indre By, hvor
spørgsmålet om beboernes mulighed for at parkere deres bil vil blive behandlet.

 

3. Forholdene den 1. juli 2022 under Tour de France

En borger, der bor i Lille Strandstræde, skrev den 6. maj 2022 til lokaludvalget, at hun skal ud med
sin bil den 1. juli 2022, når der er Tour de France. Hun efterspurgte forslag til, hvad hun skal gøre.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare hende og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 18. maj 2022, at kommunen fraråder alt færdsel i bil d. 1.
juli 2022 og opfordrer til, at det kun er virkelige nødvendige kørsler, der foretages den dag.
Forvaltningen henviser i stedet til offentlig transport fx metroen, der vil køre med øget kapacitet den
1. juli. Der vil være en fodgængersluse til at komme over til Kongens Nytorv.

Forvaltningen oplyste, at der vil være enkelte trafik-sluser, hvor man kan passere ruten i bil d. 1. juli
dog ikke i tidsrummet kl. 12 20. Den nærmeste bilsluse til Lille Strandstræde er i krydset Holmens
Kanal/Niels Juuls Gade/Holbergsgade. Knippelsbro vil være åben i hele perioden.

Endelig oplyste forvaltningen, at man kan finde alt trafikinformation og bl.a. et interaktivt kort med 
placeringer for bil-sluser samt tider for nedlukninger her: https://letourcph.dk/trafik/kbh.

 

4. Plan for sorteringspunkter

Med mail den 11. maj 2022 efterspurgte en borger en oversigt over kommende sorteringspunkter i
Indre By og en plan for, hvornår de vil blive sat op.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare ham og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 1. juni 2022, at forvaltningen er i gang med at udarbejde et
forslag til placering af sorteringspunkter i Indre By. På kommunens hjemmeside for
sorterings-punkter offentliggøres der for hver bydel et kort over de planlagte placeringer af
sorteringspunkter, i takt med at disse er udarbejdet for den enkelte bydel. Pt. ligger der kort for
bydelene Amager Øst, Østerbro og Nørrebro. Link til hjemmesiden:
https://www.kk.dk/sorteringspunkter.

Det er forvaltningens forventning, at forslaget til placeringer i Indre By vil kunne offentliggøres i
efteråret 2022. I den forbindelse afholdes en dialogproces om forslagene til placering med
inddragelse af lokaludvalg, Miljøpunkt, borgere m.fl. Anlæg af sorteringspunkterne i Indre by
forventes igangsat i løbet 2023.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste 
lokaludvalgsmøde til efterretning.

Bilag
1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om parkeringslicenser i København
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25.  Meddelelser (2022-0177881)

Beslutning
Formanden orienterede på skrift:

1. Frederiksberggade
Der er ved at blive aftalt møde mellem lokaludvalget, Teknik- og Miljøforvaltningen og BID om
opgradering af Frederiksberggade. Mødet er en opfølgning på mødet den 23. maj 2022 mellem
Teknik- og Miljøforvaltningen og lokaludvalget.
 

2. Overborgmesteren på besøg
Mødet mellem overborgmesteren og repræsentanter for lokaludvalget holdes som et
frokostmøde den 21. juni kl. 12.15-13.15 på Hovedbiblioteket. På grund af den korte tid, der er
afsat til mødet, skal der aftales 3-4 hovedtemaer for mødet.
Deltagere i mødet, jf. beslutningen i lokaludvalget den 5. maj 2022:
Bent Lohmann, Kjeld A. Larsen, Marianne Halkjær, Michael Thorup, Lise Brink Andersen, Sven
Perdrup, Hans-Henrik T. Ohlsen, Lars Vedel Jørgensen, Anton Skovle, Jens Erik Frandsen,
Sally Mountfield, Niels Kongshaug og Lean Milo.
 

3. Møde om beskæftigelses- og integrationsområdet
Den 23. juni kl. 17-18 er beskæftigelses- og Integrationsborgmesteren vært for et
informationsmøde på Teams for alle lokaludvalg om beskæftigelses- og integrationsområdet.
Man kommer på Teams-mødet via linket i invitationen, som sekretariatet sendte til lokaludvalget
den 17. maj 2022.
 

4. Møde om Kultur- og Fritidsforvaltningens indsatser i Indre By
Der er aftalt møde mellem lokaludvalget og Kultur- og Fritidsforvaltningen den 22. august kl.
19.30 om forvaltningens indsatser i Indre By. Mødet skal ses som input til bydelsplanen.
Dagsorden og mødested meddeles senere.
 

5. Borgermøde om sorteringspunkter
Som det ser ud nu, holder Teknik- og Miljøforvaltningen borgermøde den 24. august 2022 om
placering af sorteringspunkter i Indre By. Forvaltningen vil i lokaludvalgsmødet den 18. august
orientere om forslag til placering af sorteringspunkter i Indre By.
 

6. Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om lokalplaner mv.
Der er aftalt møde mellem lokaludvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen den 29. august kl.
19.30-21.00 om lokalplaner mv. Mødested og dagsorden meddeles senere. Der er tale om det
halvårlige møde om lokalplaner, som skulle have været holdt i juni måned.
 

7. Danske Bank-området
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Der er ved at blive aftalt statusmøde mellem lokaludvalget, de lokale beboerforeninger og
Thylander-gruppen om Danske Bank-området i Holmens Kanal. Det holdes formentlig i starten
af september.
 

8. Bylivsgadepuljen
Teknik- og Miljøforvaltningen har lanceret Bylivsgadepuljen med ansøgningsfrist i efteråret
2022. Puljen har som formål at omskabe veje og gader til grønnere byrum og dermed skabe
trygge bykvarterer med mødesteder og udearealer.
Puljen kan give støtte til projekter som indeholder et eller flere af følgende tiltag: 

Begrønning, herunder etablering af grønne bede, gadetræer og facadebeplantning 
Opholdsmøbler og byrumsinventar
Cykelstativer
Nedlæggelse af p-pladser
Etablering af delebilspladser
Lukning eller ensretning af vejen eller gaden.

Læs mere her: https://byfornyelsespuljer.kk.dk/bylivsgadepuljen
 
9. Nattelivspuljen
Kultur- og Fritidsforvaltningen har lanceret Nattelivspuljen. Næste ansøgningsfrist er den 1.
september 2022. Københavns Nattelivsudvalg tager stilling til ansøgningerne. Puljen støtter
forsøg og særlige indsatser i Københavns natteliv, der er i overensstemmelse med visionen i
den gældende restaurations- og nattelivsplan i Københavns Kommune. Læs mere her:
https://www.kk.dk/politik/lokaludvalg-saerlige-udvalg-raad-og-naevn/saerlige-udvalg/nattelivsudvalget/soeg-nattelivspuljen
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26.  Eventuelt

Beslutning
Intet.
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Om mødet i Indre By Lokaludvalg den 9. juni 2022
Mødet startede kl. 18.37 og sluttede kl. 22.29.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
14. Idrætsmilliarden
18. Ladere til el-biler
20. Puljeansøgninger, juni 2022 (Tour de France-ugen)
21. Lokaludvalgets mødeplan for 2023
23. Nyt budget for lokaludvalgets 2022-pulje
24. Henvendelser til lokaludvalget, juni 2022
3. Fremtidens Palads
4. Høringssvar om Palads-bygningen
8. Evaluering af Distortion 2022
17. Parkering i gader med lav hastighed
22. Forretningsorden for Indre By Lokaludvalg (2. behandling)
5. Høringssvar om broanlæg i Børsgraven og Nyhavn
6. Toldbygningen, Havnegade
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
12. Høringssvar om kommunens Budget for 2023
13. Høringssvar om kommuneplantillæg for Godsbaneterrænet (Jernbanebyen)
15. Byens Sjæl
16. Strategi for anvendelsen af byrummet
19. Tema for en lokal borgersamling i 2023
T1. Borgerdialog om Lille Kongensgade
25. Meddelelser
7. Udeservering ved restaurantskibet "Oranje" i Nyhavn
9. Sorteringspunkterne
11. Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde
26. Eventuelt

Fraværende med afbud

Diana Hierbæk. I stedet deltog Henrik W. Jensen, der er 1. suppleant i interessegruppen "Bolig, miljø
og erhverv".
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Marietta Bonnet. I stedet deltog Rasmus Fehrmann, der er 2. suppleant i interessegruppen "Bolig,
miljø og erhverv".

Maja Tini Jensen. I stedet deltog Kim Kirkegaard, der er 3. suppleant i interessegruppen "Bolig, miljø
og erhverv".

Steen Juhl Olesen. I stedet deltog hans 1. suppleant Åge Staghøj. 

Marianne Halkjær. I stedet deltog hans 1. suppleant Christian Ege Jørgensen.

Anastasia Løvgreen og hendes suppleant.

 

Fraværende i mødet

Lars Wallenberg ankom til mødet kl. 19.00 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.

Åge Staghøj ankom til mødet kl. 19.05 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.

Christian Ege Jørgensen ankom til mødet kl. 20.10 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.

Kjeld A. Larsen forlod mødet kl. 22.18-22.29 under behandlingen af dagsordenens punkt 11 pga.
inhabilitet.

 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 18. august 2022 i MBK Kursuslokaler, Pilestræde 61.
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